
PROTOKÓŁ Nr 5/2015 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 29 czerwca 2015 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Danuta Bednarz przewodnicząca Komisji Rewizyjnej.  

Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 13:00, zakończyły o godz. 17:05.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz członkowie Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

Nieobecna: Wanda Cieślikiewicz. 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk, Burmistrz; Lech Ferdynus, zastępca 

burmistrza; Barbara Deszyńska, Skarbnik Gminy; Ireneusz Wilk, Sekretarz Gminy; 

inspektorzy Urzędu Miejskiego w Golczewie, Kamil Kaźmierczak – aplikant radcowski oraz 

zaproszeni goście. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Porządek obrad komisji: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 

b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia stanowiska w sprawie odstąpienie od 

żądania zwrotu bonifikaty za przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

2) Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo za 2014 r. 

3) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Golczewo ze stowarzyszenia o nazwie 

Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu.  

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości. 

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w obrębie 

Niemica. 

6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Golczewo na lata 2015-2017”. 

7) Projekt uchwały w sprawie odłączenia miejscowości Gadom od Sołectwa Kretlewo. 

8) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Sołectwa Gadom. 

9) Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Sołectwu Gadom. 

10) Projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości. 

11) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe, lub 

inne nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

12) Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

13) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2014 r. 



14) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa za 2014 

r. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz, wniósł o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Golczewie jako ppkt 2 oraz projekt 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2015 r. jako ppkt 16. 

 

Porządek obrad komisji: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 

b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej Komisji. 

2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo za 2014 r. 

2) Projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia stanowiska w sprawie odstąpienie od 

żądania zwrotu bonifikaty za przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

3) Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Golczewie. 

4) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Golczewo ze stowarzyszenia o nazwie 

Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu.  

5) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości. 

6) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w obrębie 

Niemica. 

7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Golczewo na lata 2015-2017”. 

8) Projekt uchwały w sprawie odłączenia miejscowości Gadom od Sołectwa Kretlewo. 

9) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Sołectwa Gadom. 

10) Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Sołectwu Gadom. 

11) Projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości. 

12) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe, lub 

inne nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

13) Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

14) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2014 r. 

15) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa za 2014 

r. 

16) Projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2015 r. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad. 

 

Radni przyjęli zmianę porządku obrad 13 glosami „za”. 

 



Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Przewodnicząca obrad stwierdziła kworum w komisjach i powiedziała, że komisje są władne 

do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów posiedzenia. Powitała radnych 

i zaproszonych gości następnie przedstawiła porządek obrad, według którego będzie 

prowadzone posiedzenie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie protokoły z poprzednich Komisji. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z posiedzenia Komisji z dnia 18 lutego 

2015 r. głosując: 

Komisja Rewizyjna 7 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 8 głosami „za”. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z posiedzenia Komisji z dnia 24 marca 

2015 r. głosując: 

Komisja Rewizyjna 7 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 8 głosami „za”. 

 

Ad. 2 Omówienie spraw sesyjnych: 

 

Ad. 2.1). Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo za 2014 r.. 

 

Ewelina Katowicz, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie przedstawiła ocenę 

zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo. Powiedziała, że nowelizacja z 2011 r. 

ustawy z o pomocy społecznej wprowadziła obowiązek przygotowania przez Gminę oceny 

zasobów  pomocy społecznej. Ocena ta wraz z rekomendacjami ma być podstawą planowania 

budżetu na następny rok. Zastąpiła ona dotychczas przygotowany bilans potrzeb pomocy 

społecznej. 

Formularze zostały opracowane w systemie Centralnej Aplikacji Statystycznej, który 

obsługuje sprawozdania z obszaru pomocy społecznej. Dane wykorzystane pozyskano 

również z GUS, Urzędu Miejskiego w Golczewie, Zespołu Szkół Publicznych w Golczewie, 

Powiatowego Urzędu Pracy w Kamieniu Pomorskim.  

Najrozleglejszy zakres danych pochodzi z bazy Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie, 

który oprócz informacji związanych z realizacją zadań nałożonych przez ustawę o pomocy 

społecznej zawiera informacje dotyczące realizacji innych zadań wykonywanych w Ośrodku 

Pomocy Społecznej w Golczewie tj. świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, 

dodatków mieszkaniowych, dodatków energetycznych, prac społecznie użytecznych, projektu 

współfinansowanego z EFS, oraz wykonanie budżetu w analizowanych latach. Przedstawione 

dane obejmują lata: 2012, 2013, 2014 jako rok oceny oraz 2015 i 2016 jako rok prognozy.  

W analizowanym okresie dominującą przyczyną korzystania z pomocy społecznej jest 

bezrobocie oraz ubóstwo, wskaźniki te w roku 2014 wykazują tendencje spadkową. 

Kolejną przyczyną jest niepełnosprawność. W tym przypadku liczba rodzin spada. 

Podobną tendencję wykazują wartości dotyczące liczby rodzin, gdzie występuje bezradność i 

wielodzietność. Podkreśliła, że zdecydowana większość osób korzystających z pomocy 



społecznej wymaga wsparcia z powodu ubóstwa i bezrobocia, zatem bezrobocie jest 

dominującym problem społecznym w Gminie. Należałoby podjąć wszelkie możliwe działania 

mające na celu utrzymać wzrost liczby miejsc pracy. Liczba osób korzystających z pomocy z 

powodu długotrwałej lub ciężkiej choroby spada. Jest to pozytywne zjawisko, ponieważ 

długotrwała choroba w wielu przypadkach prowadzi do orzeczenia niepełnosprawności, a tym 

samym często wpływa na wzrost liczby wypłacanych zasiłków stałych, ponieważ w 

większości wypłacane są z powodu niezdolności do pracy, a nie z tytułu wieku emerytalnego. 

Rodziny niepełne oraz wielodzietne, ze szczególnym uwzględnieniem rodzin niepełnych 

wymagają wsparcia ze strony pomocy społecznej. Bardzo wyraźny wzrost skali zjawiska 

przemocy powoduje konieczność intensyfikacji działań Zespołu Interdyscyplinarnego w 

środowisku z uwzględnieniem działań interwencyjnych, prowadzenia działań informacyjnych 

w środowisku o możliwościach uzyskania pomocy. Konieczne jest również dofinansowanie 

prac Zespołu ze szczególnym uwzględnieniem przeprowadzenia szkoleń, ponadto 

koniecznym jest zatrudnienie psychologa choćby w niepełnym wymiarze czasu pracy, np. w 

formie jednodniowych dyżurów w ciągu tygodnia lub dwóch dyżurów w ciągu miesiąca. 

Poradnictwo specjalistyczne jest świadczone w miarę posiadanych zasobów wiedzy przez 

pracowników Ośrodka, ale z uwagi na brak uprawnień nie zostało zakwalifikowane w 

przedstawionej ocenie, jako poradnictwo specjalistyczne. Pożądanym byłoby zatrudnienie 

terapeuty rodzinnego. Klienci Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie zgłaszają potrzebę 

konsultacji z prawnikiem, dlatego pożądanym rozwiązaniem byłoby ich umożliwienie 

przynajmniej 1 x w miesiącu. Zwrócić uwagę należy na potrzebę modernizacji bazy 

informatycznej Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie, zakupu dodatkowego sprzętu i 

zatrudnienia pracownika. Informacje dotyczące tytułu Mieszkańcy zasilone zostały przez 

Bank Danych Lokalnych GUS i nie mogły zostać zmodyfikowane przez użytkownika 

formularza, z wyjątkiem prognozy, która pozostawiono na poziomie 2014 r. Z analizy danych 

wynika, że liczba miejsc w przedszkolach w Gminie zaspokaja potrzeby mieszkańców. 

Dobrze świadczy to o zaangażowaniu Gminy w zagospodarowanie wolnego czasu dzieci. Na 

uwagę zasługuje jednak fakt, że starsze dzieci i młodzież z terenu gminy mają ograniczoną 

możliwość korzystania z ofert jedynego domu kultury i biblioteki publicznej, których siedziby 

znajdują się w centrum Golczewa. Nie ma placówek o choćby podobnym charakterze np. 

świetlic, klubów dla dzieci i młodzieży, a ma to duże znaczenie między innymi w profilaktyce 

uzależnień.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz zapytał czy w tej ocenie nie powinno być aktualnych danych? 

Dane tam zawarte nie są miarodajne. 

 

Ewelina Katowicz odpowiedziała, że są to druki odgórne i nie można ich edytować. Część 

danych jest już w nich zawarta. 

 

Roman Dorniak, radny zaproponował aby przygotować takie sprawozdanie z aktualnymi 

danymi. Dane zawarte w tej ocenie są fikcyjne nie odpowiadają rzeczywistości. 

 



Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 1 głosem „przeciw” przy 6 głosach „wstrzymujących się” negatywnie 

zaopiniowała ocenę zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo za 2014 r. 

Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 7 głosami 

„wstrzymującymi się” nie zajęła stanowiska. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 1 głosem „za”, 1 głosem „przeciw” przy 6 

głosach „wstrzymujących się” nie zajęła stanowiska. 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej dla Gminy Golczewo stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.2) Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Golczewie 

 

Ewelina Katowicz, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie poinformowała, że 

statut Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie wymaga dostosowania do obecnego stanu 

prawnego. Z uwagi na ilość zadań zleconych ośrodkowi konieczne stało się uzupełnienie 

obowiązującego Statutu o aktualne przepisy i z tego względu należało wymienić wszystkie 

zasadnicze akty prawne na podstawie , których obecnie funkcjonuje Ośrodek. Z uwagi na 

czytelność , zasadne jest uchwalenie nowego Statutu niż wprowadzenia kolejnych zmian. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 8 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.3) Projekt uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Golczewo ze stowarzyszenia o 

nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej z siedzibą w Poznaniu. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz, poinformował, że analiza dotychczasowej działalności 

stowarzyszenia i efektów płynących z członkostwa Gminy w Związku Gmin Wiejskich RP 

wykazały brak wymiernych korzyści dla Gminy. Udział w stowarzyszeniu nie przynosi 

Gminie rezultatów, brak jest wsparcia w rozwiązywaniu podstawowych problemów czy 

realizacji jej interesów. 

 



Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy poinformowała, że Gmina Golczewo przystąpiła do 

stowarzyszenia Grupy Rybackiej i z tego tytułu będzie ponosiła koszty związane ze składką 

członkowską.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 6 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości. 

 

Tadeusz Lubert, inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie poinformował, że w akcie 

notarialnym z dnia 10 lutego 2015 r. Gmina Golczewo i Spółka z o.o. Conpol Sweden 

zobowiązały się do zawarcia umowy zamiany nieruchomości opisanych w treści uchwały w 

terminie do dnia 30 września 2015 r. W celu utworzenia Specjalnej Strefy Ekonomicznej na 

nieruchomości Spółka przeniosła na Gminę Golczewo prawo do własności tej działki. 

Umowa przeniesienia własności zawiera przedwstępną umowę zamiany zwrotnej, która 

została ujawniona w działach III obu ksiąg wieczystych jako roszczenie wzajemne stron, w 

celu przywrócenia stanu własności obowiązującego przed podpisaniem umowy. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Danuta Bednarz, radna zapytała czy po podjęciu tej uchwały sprawy własności działek wrócą 

do stanu pierwotnego? 

 

Radosław Kłysewicz radny zapytał w jakim terminie się to odbędzie? 

 

Tadeusz Lubert odpowiedział, że do dnia 30 września br. sprawy własnościowe wrócą do 

stanu pierwotnego. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 



 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 8 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia stanowiska w sprawie odstąpienie 

od żądania zwrotu bonifikaty za przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności. 

 

Tadeusz Lubert, inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie poinformował, że Pan Tomasz 

Bartniczuk wystąpił z wnioskiem o stanowisko Rady Miejskiej w Golczewie w sprawie 

żądania zwrotu bonifikaty od opłaty za przekształcenie użytkowania wieczystego w prawo 

własności działki nr 402/33. Poinformował również, że opinia Rady nie jest wiążąca dla 

burmistrza. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Tomasz Bartniczuk przedstawił swoją sprawę. Poinformował, że w korespondencji, którą 

otrzymywał z Urzędu nie było mowy o tym, że jak sprzeda nieruchomość będzie musiał 

zwrócić bonifikatę. Nawet podczas wizyt w Urzędzie nie został powiadomiony o tym przez 

pracownika. 

 

Kamil Kaźmierczak aplikant radcowski poinformował, że żądanie zwrotu bonifikaty jest 

zgodne z przepisami prawa a pracownik nie ma obowiązku informowania. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 4 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 4 głosami „za” przy 4 

głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Na posiedzenie wspólne Komisji, na prośbę radnych został zaproszony Prezes Ludowego 

Klubu Sportowego  Znicz Wysoka Kamieńska. Odpowiedział na pytania i wątpliwości 

radnych. Przedstawił zasady korzystania z boiska sportowego w Wysokiej Kamieńskiej. 

 

 

Ad. 2.6) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w obrębie 



Niemica. 

 

Tadeusz Lubert, inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie poinformował, że działki gruntu o 

numerach 206/1, 206/5 i 206/7 w obrębie Niemica stanowią grunty rolne. W chwili obecnej są 

one przedmiotem dzierżaw. Działka nr 206/7, w większej części, objęta jest miejscowym 

planem zagospodarowania przestrzennego z przeznaczeniem pod projektowaną stację 

przeładunkową odpadów komunalnych. W Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Golczewo, na terenie obejmującym miedzy innymi 

działki 206/1, 206/5 i pozostałą część działki 206/7, przewiduje się lokalizację farm 

wiatrowych. Nie przewiduje się wyłączania działek z produkcji rolnej. 

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Jaromir Marks, radny zapytał czy ta działka jest pod farmy wiatrowe? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że dotychczasowy dzierżawca złożył wniosek o 

kupno tych działek w celach rolniczych. 

 

O godz. 14:30 radny Roman Dorniak opuścił obrady Komisji 

 

Radosław Kłysewicz, radny zapytał czy działka będzie sprzedana w drodze przetargu? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że tak. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 5 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 6 głosami „za” przy 1 

głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.7) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Golczewo na lata 2015-2017”. 

 

Ewelina Katowicz, kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Golczewie powiedziała, że 

stosownie do przepisu art. 176 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i 

systemie pieczy zastępczej do zadań własnych gminy należy opracowanie i realizacja 3-

letnich gminnych programów wspierania rodziny. Program Wspierania Rodziny na lata 2015-



2017 uwzględnia lokalne uwarunkowania i nakreśla kierunki działań w trzyletniej 

perspektywie. Celem programu jest tworzenie i doskonalenie systemu wspierania rodzin 

mających trudności w samodzielnym wypełnianiu funkcji wobec dzieci, ze szczególnym 

uwzględnieniem kwestii związanych z opieką, wychowaniem i ich ochroną przed 

następstwami kryzysu. Zadaniem programu wspierania rodziny jest zapobieganie dysfunkcji 

rodziny poprzez tworzenie systemu wspomagającego rodzinę, dzieci i młodzież, w taki 

sposób aby była w stanie samodzielnie zmierzyć się z własnymi problemami. Pomoc powinna 

mieć na celu podtrzymanie umiejętności uczestnictwa w życiu społeczności lokalnej i 

pełnieniu ról społecznych poprzez wzmocnienie zasobów tkwiących w poszczególnych 

członkach rodziny, poprawę jakości życia rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym, 

wspieranie rodziców w pełnieniu funkcji opiekuńczo-wychowawczych. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Danuta Bednarz, radna zapytała czy funkcjonują na terenie gminy rodziny zastępcze i czy są 

kontrolowane przez Ośrodek? 

 

Ewelina Katowicz, kierownik odpowiedziała, że są 4 rodziny zastępcze i są kontrolowane 

przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad zarządziła przerwę o godz. 14:40,  

o godz. 14:55
 
wznowiono obrady 

 

Ad. 2.8) Projekt uchwały w sprawie odłączenia miejscowości Gadom od Sołectwa Kretlewo. 

Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że na wniosek mieszkańców miejscowości 

Gadom, którzy chcą decydować o swojej samodzielności i potrzebach mieszkańców, 

wszczęto postępowanie w celu odłączenia miejscowości Gadom z Sołectwa Kretlewo. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Lech Ferdynus zastępca burmistrza zwrócił uwagę, że w 2013 roku powstało mniejsze 

sołectwo Sosnowice i bardzo dobrze sobie radzi. 



 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.9) Projekt uchwały w sprawie utworzenia Sołectwa Gadom 

Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że uchwała w sprawie utworzenia sołectwa jest 

konsekwencją podjęcia uchwały nr VII/59/2015 Rady Miejskiej w Golczewie z dnia 30 

czerwca 2015 r. w sprawie odłączenia miejscowości Gadom z Sołectwa Kretlewo, co jest 

jednoznaczne z utworzeniem nowej jednostki pomocniczej.  

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.10) Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Sołectwu Gadom. 

Andrzej Danieluk, burmistrz powiedział, że statut Sołectwa jest właściwym aktem prawnym 

określającym organizację wewnętrzną oraz tryb pracy organów Sołectwa. Poinformował, że 

w tej sprawie odbyły się konsultacje społeczne z mieszkańcami miejscowości Gadom. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 



Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. 2.11) Projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości. 

 

Mirosław Hnatów, podinspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie poinformował, że obecny 

stan prawny normuje uchwała Rady Miejskiej w Golczewie XXIII/145/2012 z dnia 29 

listopada 2012 r. w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, jednakże nie obejmuje ona terminu i częstotliwości 

opłaty ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, na 

których znajdują się domki letniskowe, lub inne nieruchomości wykorzystywane na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe.  

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.12) Projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe, lub inne 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

 

Mirosław Hnatów, podinspektor, poinformował, że w przypadku nieruchomości, na których 

znajdują się domki letniskowe, lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku, proponuje się 

ryczałtową stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku 

letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjnowypoczynkowe, jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny, w 

wysokości 112,00 zł a jeżeli odpady nie są zbierane w sposób selektywny, w wysokości 

152,00 zł. 



Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Ryszard Liszka, radny zapytał czy zwiększyła się liczba osób segregujących odpady? 

Mirosław Hnatów odpowiedział, że dużo więcej osób segreguje odpady. 

Andrzej Danieluk, burmistrz zapytał czy trzeba będzie iść i sprawdzić nieruchomości? I co z 

ogródkami działkowymi? 

Mirosław Hnatów odpowiedział, że ogródki działkowe składają deklaracje jak wspólnoty 

mieszkaniowe. 

Marcin Stępień, radny zapytał jak na dzień dzisiejszy weryfikowany jest rzeczywisty odbiór 

odpadów do tego co jest w deklaracji? 

Mirosław Hnatów odpowiedział, że Zakład usług Komunalnych z Nowogardu na bieżąco 

kontroluje. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 4 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 4 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 5 głosami „za” przy 2 

głosach „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.13) Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Mirosław Hnatów, podinspektor, poinformował, że ustawa z dnia 13 września 1996 r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach w art. 6n ust. 1 stanowi, że Rada Miejska w 

Golczewie ma obowiązek w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, 

uwzględniając konieczność zapewnienia prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi określić, wzór deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. W 

imieniu burmistrza wniósł autopoprawkę dodając § 3 w brzmieniu : „§ 3. 1. Określa się 

warunki i tryb składania deklaracji, o których mowa w uchwale, za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 2. Warunkiem złożenia deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej jest jej podpisanie bezpiecznym podpisem elektronicznym 

weryfikowanym za pomocą ważnego kwalifikowanego certyfikatu w rozumieniu przepisów 

ustawy z dnia 18 września 2001 r. o podpisie elektronicznym (Dz. U. z 2013 r. poz. 262), albo 

podpisem potwierdzonym profilem zaufanym elektronicznej Platformy Usług Administracji 



Publicznej w rozumieniu ustawy z dnia 17 lutego 2005 r. o informatyzacji działalności 

podmiotów realizujących zadania publiczne (Dz. U. z 2014 r., poz. 1114). 3. Wypełniony 

formularz deklaracji należy przesłać z wykorzystaniem elektronicznej Platformy Usług 

Administracji Publicznej, zwanej dalej ePUAP i opatrzyć bezpiecznym podpisem 

elektronicznym weryfikowanym za pomocą ważnego kwalifikowanego certyfikatu w 

rozumieniu przepisów o podpisie elektronicznym, lub podpisem potwierdzonym profilem 

zaufanym ePUAP. 4. Układ informacji i powiązań złożonej deklaracji określa załącznik nr 1 

do niniejszej uchwały.”. Poinformował również, że będzie tylko jeden wzór deklaracji dla 

wszystkich. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 7 głosami „za”; Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 7 głosami „za” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.14) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2014 r. 

 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy poinformowała, że zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych Rada Miejska w Golczewie jako organ stanowiący rozpatruje i zatwierdza 

sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w terminie do dnia 30 

czerwca roku następującego po roku budżetowym. 30 marca 2015 r. sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy Golczewo zostało przekazane Radzie Miejskiej w Golczewie i 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Szczecinie. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisje Rewizyjna 5 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 



Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.15) Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa za 

2014 r. 

 

Danuta Bednarz, przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła projekt uchwały. 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła treść opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; 

Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” 1 głosie 

„wstrzymującym się” oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 2.16) Projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo na 2015 r. 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały. Powiedziała, że jest to 

uchwała porządkująca. Uchwała powoduje zwiększenie planowanych dochodów budżetu 

Gminy o kwotę 225 150,00 zł i zmniejszenie o kwotę 206 200,00 zł; zwiększenie 

planowanych wydatków budżetu o kwotę 71 450,00 zł i zmniejszenie o kwotę 52 500,00 zł. 

Zmiany w planowanych dochodach dotyczą zwiększenia w dziale 600 Transport i łączność o 

65 000,00 zł z tytułu dofinansowania ze środków unijnych do wykonanych następujących 

zadań inwestycyjnych budowa chodnika w m. Mechowo, budowa miejsc postojowych przy 

ul. Szkolnej i ul. Os. Zdrojowe oraz remont zjazdu przy kąpielisku w Golczewie, w dziale 700 

Gospodarka mieszkaniowa - zmniejszenie planowanych dochodów z tytułu sprzedaży mienia 

o kwotę 196 200,00 zł, w dziale 750 Administracja publiczna większe niż planowano 

dochody o kwotę 28 950,00 zł z tytułu wpływów z usług oraz otrzymanych darowizn z 

przeznaczeniem na promocję Gminy; zmniejszenie dochodów z różnych wpływów o kwotę 

10 000,00 zł; zwiększenie o kwotę 21 200,00 zł w związku z refundacją poniesionych w 2014 

r. wydatków na zorganizowany festyn „Lato z de Croyem”, zwiększenie o 50 000,00 zł w 

dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska dofinansowanie do następujących 

projektów doposażenie placu zabaw w Sosnowicach i miejsca spotkań w Gadomiu, budowa 

placu zabaw ul. Os. Zdrojowe oraz zainstalowanie urządzeń sportowo rekreacyjnych przy 

kompleksie boisk „Orlik” w Golczewie, w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa 



narodowego – zwiększenie o 60 000,00 zł to refundacja poniesionych wydatków na 

doposażenie świetlicy w Niemicy, remont Klubu Seniora w Golczewie, świetlicy przy OSP w 

Golczewie i świetlicy w Wysokiej Kamieńskiej. Zmiany w planowanych wydatkach obejmują 

przeniesienie kwoty w wysokości 35 000,00 zł z przeznaczeniem na planowany w sierpniu 

wyścig kolarski oraz triathlon 25 000,00 zł dział 926 Kultura fizyczna, zwiększenie o 10 

000,00 zł środków w dziale 630 Turystyka z uwagi na remont pomostu oraz konieczność 

utrzymania plaży w Golczewie w sezonie letnim, zwiększenie wydatków na promocję naszej 

Gminy w związku z otrzymanymi darowiznami na ten cel o kwotę 18 950,00 zł; realizację 

wniosków sołectw naszej gminy, w tym w sołectwie Kłęby przesunięcie kwoty 15 000,00 zł 

na zagospodarowanie terenu oraz zakup wyposażenia na plac zabaw w Ronicy, w sołectwie w 

Wysokiej Kamieńskiej zwiększenie o 2 000,00 zł na remont świetlicy, w sołectwie Kretlewo 

przesunięcie kwoty 500,00 zł na imprezy integracyjne.  

 

Przewodnicząca obrad otworzyła dyskusję. 

 

Jaromir Marks, radny zwrócił uwagę, że na drogi zaplanowane były małe pieniądze i jeszcze 

teraz jest zabierane. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz powiedział, że festyn dni Golczewa został pokryty prawie w 

całości przez sponsorów. Może i będzie tez tak w triathlonie. Te środki przesuwa się na 

zabezpieczenie. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała ośrodki na konkursy dla organizacji pozarządowych. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że konkursy były już ogłaszane. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca obrad zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”; Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 6 głosami „za” 1 głosie „wstrzymującym się” 

oraz Komisja Oświaty i Spraw Społecznych 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 3 Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

 

Jaromir Marks, radny zapytał kiedy będzie wykonany zjazd dla wózków koło pana Pachy? 

 

Lech Ferdynus, zastępca burmistrza odpowiedział, że zostanie wykonany w formie naprawy. 



 

Ireneusz Gajlun, radny, zapytał czy były rozmowy z Andaluzją i panem Knollem w sprawie 

zamiany działek? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że nie mają przeciwskazań. 

 

Tomasz Caban, radny poprosił o transport żeby przewieść ziemię z Wysokiej Kamieńskiej do 

Kozielic na plac zabaw. 

 

Teresa Waszczenko, radna zapytała czy klub seniora już jest zakończony? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że został zakup wyposażenia. W Domu strażaka 

jeszcze są do zrobienia 2 elementy ale Gmina czeka na środki z zewnątrz. 

 

Radosław Kłysewicz, radny zwrócił uwagę, że na ulicy Wiejskiej w Wysokiej Kamieńskiej 

droga w miejscu przepustu się zapada. 

 

Ryszard Liszka, radny zapytał o naprawę drogi do pana Sadłochy. Czy nie można wziąć gruzu 

z Kretlewa i tego zrobić? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że dróg nie można łatać dróg materiałem 

budowlanym. 

 

Ryszard Liszka, radny zapytał o obkaszanie poboczy i wiosek. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że za pobocza odpowiedzialny jest właściciel 

drogi. 

 

Ryszard Liszka, radny zapytał dlaczego nie można wykupić działek ogrodowych za apteką? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że nie są przeznaczone na sprzedaż. W 

przyszłości może powstanie tam obwodnica. 

 

Jaromir Marks, radny zwrócił uwagę, że na placu zabaw na Osiedlu Zdrojowym ramki 

ogrodzenia są założone odwrotnie i dzieci przebijają piłki. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że takie były dyrektywy i tak obiekt został 

przyjęty. 

 

Marcin Stępień, radny zapytał czy w okresie letnim będzie czynne przedszkole? 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że była informacja żeby zgłaszać 

zapotrzebowanie. 

 



Jarosław Auguścik, radny zwrócił uwagę, że budynek po OSP w Upadłych się rozlatuje i 

należałoby go rozebrać. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że będzie rozebrany. 

 

Danuta Bednarz, radna zwrócił uwagę na nieporządek na posesji jednego z mieszkańców 

Wysokiej Kamieńskiej.  

 

Andrzej Danieluk, burmistrz odpowiedział, że zostanie wezwany po raz kolejny do 

uporządkowania terenu. 

 

Andrzej Danieluk, burmistrz omówił z radnymi listę najważniejszych inwestycji, które 

zostaną zawarte  w strategii rozwoju gminy. 

 

Ad. 4 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodnicząc obrad dokonał zamknięcia wspólnego 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Komisji 

Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie. 

Na tym protokół zakończono. 

 

            Protokołowała:      Przewodniczyła: 

                         

Podinspektor     Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

 

          Magdalena Zając     Danuta Bednarz 

 

 


